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Kuśnierstwo jest ciekawym zawodem
Kuśnierstwo jest ciężkim zawodem, ale i bardzo ciekawym. Trzeba sobie samemu
zrobić materiał. Praca przy skórach jest skomplikowana, bo każda ma inną technikę
kroju i szycia i żeby je zastosować w futrze czy w kurtce, to zawsze trzeba użyć
odmiennej techniki. W szkole nas uczono, że na każdą skórę jest inny wzór kroju i
szycia. I to jest cała podstawa, żeby opanować tę technikę.
 
Jest  to  też ciekawy zawód i  bardzo mi  się  podoba,  ponieważ trzeba być trochę
plastykiem i mieć trochę wyobraźni. To ułatwia pracę. Plastyka jest bardzo potrzebna
przy projektowaniu i modelowaniu, bo w skórach jest też ważny sam pomysł ułożenia
wzorów. Trzeba przy tym myśleć,  jak się układa skóry,  co się projektuje,  co się
modeluje. To jest praca twórcza. Można wykonywać nie tylko futra, ale też dywany,
ozdobne rzeczy, poduszki ze skór. Można projektować, modelować. Bardzo ważna
też  jest  kolorystyka.  Trzeba  sobie  opracować  jakiś  wzór.  To  jest  już  pomysł
indywidualny. Oczywiście należy wszystko wytłumaczyć i uzgodnić z klientem czy z
klientką.
 
Krawiectwo też jest ciekawe, tylko że jest lekkie, ale też bardzo potrzebne. Znam
krawca na Koszykowej w Warszawie, który szył garnitury i potrafił zatuszować każdą
wadę sylwetki. Jak uszył garnitur, to nie było widać, czy ten ktoś miał wadę czy nie.
W kroju to jest bardzo ważne. W futrzarstwie jest tak samo. Miałam też taką klientkę,
która ma wadę w plecach. Szyłam dla niej już nieraz i tak robiłam, żeby nie było
widać tej wady.
 
Moim marzeniem jest przekazać wszystkie umiejętności, które posiadam, młodym
ludziom. Bardzo chętnie bym ich nauczyła i projektowania, i modelowania. Młodzi
ludzie w ogóle nie znają tego zawodu. Nie wiedzą, co można tu robić. Przez jakiś



czas szkoły zawodowe źle się kojarzyły. Nikt nie tłumaczył, że po zawodówce można
się  kształcić,  skończyć  wyższą  uczelnię,  można  zostać  rzeczoznawcą  w  tej
dziedzinie. Tylko mówiło się: „Co tam zawodówka”. To jest duży błąd. Dlatego ludzie
nie znają zawodów i umiejętności, jakie można nabyć. 
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